

## Deutsche Version

### Assessment Center im Rahmen von Berufungsverfahren

Beim Assessment Center im Rahmen von Berufungsverhandlungen geht es im Wesentlichen um folgenden Anforderungskatalog:

- Wissenschaftsmanagement – eigenverantwortlich in Haushaltsfragen agieren können
- Führungsqualitäten, Kommunikations- und Teamfähigkeit sowie Organisationstalent (z. B. Konflikte lösen, kollegial arbeiten oder die Arbeit eines Großlabors organisieren können).
- Anforderungen bei Marketing, Außendarstellung und Vernetzung mit Kooperationspartner sowie Drittmittel einwerben können.

Die klassischen Bestandteile dafür sind ein Interview, eine Führungs- oder Verhandlungssimulation und ein Fragebogen zur berufsbezogenen Persönlichkeitsbeschreibung. Im Rahmen eines Einzelcoachings werden Sie gezielt auf den Ablauf und die Aufgabenstellungen solcher Assessment Center vorbereitet.

## English Version

### Assessment Center for Professorial Appointment Procedures

The assessment center for professorial appointment negotiations focuses on the following catalog of requirements:

- Science management – being able to act responsibly in budgetary matters
- Management, communication, and team skills, as well as organizational talent (e.g. resolving conflicts, collaborating with colleagues or organizing collaborations with a large laboratory)
- Requirements for marketing, public relations, and networking with partners and applying for third-party funding.

The traditional components are an interview, simulation of a management situation or negotiation, and a questionnaire aimed at describing the aspects of your personality that are relevant for your career. In an individual coaching session, you will learn about the procedure and tasks involved in an assessment center.